

# 中南大学学报

JOURNAL OF CENTRAL SOUTH UNIVERSITY

社会科学版 SOCIAL SCIENCE EDITION

中国人文社科学报核心期刊 全国百强社科学报

## + 全文浏览

中南大学学报(社会科学版)  
ZHONGNAN DAXUE XUEBAO(SHEHUI KEXUE BAN)  
2008年12月第14卷第6期

本文已被: 浏览72次 下载16次

[\[PDF全文下载\]](#) [\[全文在线阅读\]](#)

文章编号: 1672-3104(2008)06-0879-07

## 青海省教育与城市化关系实证分析

邓艾, 刘巍文

(西北民族大学经济管理学院, 甘肃兰州, 730030)

**摘要:** 依据青海省2000年人口普查资料和2006年青海省统计年鉴数据, 运用岭回归、灰色关联、GIS(地理信息系统)三种分析方法, 对青海省各地区小学教育、中学教育、大学教育与城镇化之间的关系量化实证研究, 结果显示: 中等教育(中专、高中)对各地城市化进程的促进作用大于高等教育(专科、大学本以上)的作用; 而从时间趋势来看, 高等教育的作用正在慢慢增强。

**关键字:** 青海省; 城镇化; 教育类型; 计量分析

## Relations between education and urbanization in Qinghai Province

DENG Ai, LIU Weiwèn

(Department of Economics and Management, Northwest University For Nationalities, Lanzhou 730030, China)

**Abstract:** Basing on Census data of 2000 and Statistical Yearbook of Qinghai Province in 2006, using Regression Analysis, Grey Correlation and GIS, the authors analyze the relations among primary education, secondary education, university education and urbanization. The object of this paper is to discuss the role of the education at different levels playing in the process of urbanization. The results show that secondary education's contribution to urbanization is biggest of all, while the higher education's contribution is increasing.

**KeyWords:** Qinghai province; urbanization; education; regression analysis